

**VILLAGE OF TIDE HEAD
REGULAR MONTHLY MEETING**

January 11, 2017

**OPENING OF MEETING AND WELCOMING
REMARKS**

The Regular Monthly meeting of the Tide Head Village Council was called to order by the Chairperson, Mayor Hunter at 7:00 P.M. in the Tide Head Council Room.

ATTENDANCE

Mayor Randy Hunter
Deputy Mayor Patrick Lanteigne
Councillor Cathy McDavid
Administrator Angie Irvine

ABCENT

Councillor Mark St.Onge

APPROVAL OF AGENDA

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to approve the agenda as circulated. Motion carried.

DISCLOSURE OF INTEREST

None

APPROVAL OF MINUTES

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid that the minutes of the last meeting of December 14, 2016 and the special meeting of December 22, 2016 be approved as circulated. Motion carried

**BUSINESS ARISING FROM THE PREVIOUS
MINUTES**

None.

**VILLAGE DE TIDE HEAD
RÉUNION MENSUELLE ORDINAIRE**

Le 11 janvier 2017

**OUVERTURE DE LA RÉUNION ET MOTS DE
BIENVENUE**

Le Maire Hunter assume la présidence et ouvre la séance de cette réunion mensuelle ordinaire du conseil du Village de Tide Head à 19h00 dans la salle du conseil du Village de Tide Head.

PRÉSENCES

Randy Hunter, Maire
Patrick Lanteigne, Maire Suppléant
Cathy McDavid, Conseillère
Angie Irvine, Administratrice

ABCENCE

Mark St.Onge, Conseiller

APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid d'approuver l'ordre du jour tel que distribué. Proposition adoptée.

RÉVÉLATION DE CONFLIT D'INTÉRÊT

Aucun

APPROBATION DES PROCÈS VERBAUX

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid que le procès verbal de la dernière réunion régulière du 14 décembre 2016 et de la réunion spéciale du 22 décembre 2016 soient adoptés tel que distribué. Proposition adoptée.

**AFFAIRES DÉCOULANT DES PROCÈS-
VERBAUX**

Aucune.

BILLS

The following bills were brought to the meeting and the financial statements to December 31, 2016.

FACTURES

Les factures suivantes sont apportées à la réunion ainsi que les états financiers au 31 décembre 2016.

AGF Group Services – RRSP/REER.....	1,749.48
Bell Mobility – Cell Phones /Téléphones cellulaires	289.33
Berthelot Sales & Services-Supplies/Fournitures.....	19.49
Bremners & Son-Supplies/Fournitures.....	283.30
Brunswick News - Christmas wishes/Vœux de Noël.....	299.00
Curtis Fraser-Overtime meal/Repas pour surtemps.....	45.00
Curtis Malley-Overtime meal/Repas pour surtemps.....	60.00
Canadian National-Leasing agreement/Contrat de location.....	1,303.66
Canadian National-Crossing maintenance/Maintenance du passage à niveau.....	1,662.00
D&L Electric-Supply and installation of lights / Fournitures et installation de lumières.....	1,472.00
Doris Pollock – Cleaning /Nettoyage	90.00
EMCO-Supplies/Fournitures.....	286.49
Employee's & Council's Wages/Salaires des employés et du conseil.....	14,351.71
Fero Waste and recycling - Solid Waste Collection/Collect des déchets solides.....	2,841.11
Fondation Soeur Jeanette Leclerc-Donation.....	25.00
Gary Downs-Repairs for truck/Réparations pour camion.....	340.86
Gilles Basques-Supplies/Fournitures.....	41.90
Great West Life –January's benefits/Régimes de prestations pour janvier.....	812.16
Imprimerie Express Printing-Sign for the rink/Enseigne pour la patinoire.....	77.05
Irving Oil Marketing GP-Fuel/Essence.....	451.08
Jeff Grant-Excavation.....	3,944.50
JN Savoie – Supplies/Fournitures.....	71.31
JLI Construction-Garage door repair/Réparation de porte de garage.....	203.87
Kem - Supplies/Fournitures.....	487.63
Kent-Supplies/Fournitures.....	101.95
Mark St-Onge Meals expense for fire conference/ Dépense pour repas pour la conférence de pompier.....	75.00
MCS Sanitation-Supplies for Brigade/Fournitures pour la brigade.....	162.61
Memorial civic center-Monthly fee/charge mensuel.....	2,900.54
Minister of Finance/Ministre des finances – Policing service/Service de police... - Fuel/Carburant.....	41,219.50 72.27
- Telephone/Téléphone.....	
NB Power/Energie NB – Hall /Salle Municipale.....	826.61
- Shop/Atelier	408.92
- Lift stations/Stations de relevage.....	320.72
- Rink/Centre récréatif.....	89.59
- Street lights/Lumières de rue.....	3,659.84
- Water works/Distribution d'eau... ..	1,427.61
- Meter/Compteur.....	59.01

NB Research & Productivity-Water analysis/Analyse de l'eau.....	197.72
Petty Cash-Petite caisse.....	49.44
Randy Hunter-Travel expense to Port of Belledune/ Dépense pour voyager au Port de Belledune.....	68.88
Rémi Gallant - Cell phone allowance/Allocation pour téléphone cellulaire.....	25.00
Restigouche RSC/CSR du Restigouche – Solid Waste Disposal / Enlèvement des déchets solides.....	2,298.05
Restigouche RSC/CSR du Restigouche – Corporate & planning services/ Services corporatifs & urbanismes.....	4,843.50
Restigouche RSC/CSR du Restigouche-Donation to Charlo airport Donation pour l'aéroport de Charlo.....	2,931.00
Receiver General/Receveur Général – December payroll remittances/Versements de retenues sur paie pour décembre.	5,743.49
Restigouche County S.P.C.A. – Animal control/Contrôle des animaux.....	310.30
Restigouche multiquip-Supplies/Fournitures.....	326.54
Restigouche River Clothing-Shirts/Chandails.....	402.50
Royal Bank – Bank charges/Frais bancaires.....	54.64
Royal Bank Visa – Christmas supper& supplies/Souper de Noel & fournitures.....	1,944.38
Service NB/Service N-B – Mapping service de cartographie.....	10.00
Stéphane Desjardins-Radios.....	6,772.74
Tide Head fire department-Reimbursement for fries/Remboursement pour frites...	32.95
Village of Atholville-Fee for the lagoon/Frais pour le bassin d'épuration.....	11,071.97
	Total 119,615.20

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to approve the financial statements and the payment of these bills. Motion carried.

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid d'approuver les états financiers et le paiement de ces factures. Proposition adoptée.

NEW BUSINESS

AFFAIRES NOUVELLES

Fist reading of the Amendment to the water and sewerage By-law

Première lecture de l'arrêté concernant les réseaux d'eau et d'égouts

By-law Number 5-2017, a By-law to amend By-law Number 5-2004, Water and Sewerage By-Law was read by title in English and in French.

L'arrêté numéro 5-2017 un arrêté pour modifier l'arrêté 5-2004, arrêté concernant le système d'eau et égout est lu par titre en anglais et en français.

MPWWA-Membership renewal

MPWWA-Renouvellement à l'adhésion

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to renew the membership in the amount of \$112.20. Motion carried.

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de renouveler l'adhésion au montant de 112,20\$. Proposition adoptée.

AWWA Membership renewal

AWWA -Renouvellement à l'adhésion

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to renew the membership in the amount of \$300.00. Motion carried.

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de renouveler l'adhésion au montant de 300,00\$. Proposition adoptée

Restigouche Tourism Association- Membership renewal

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to not renew the membership for this year. Motion carried.

NBAFC- Membership renewal

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to renew the membership in the amount of \$175.00. Motion carried.

FCM- Membership renewal

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to not renew the membership for this year. Motion carried.

UMNB- Membership renewal

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to renew the membership in the amount of \$1,600.00. On the question, Mayor Hunter expresses his concerns regarding the low membership rate, out of 10 municipalities only 4 are members. Motion carried.

Salmon Festival – Fireworks donation

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to donate \$400.00 to the Salmon Festival fireworks. Motion carried.

THFD - Donation

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to donate \$2,000.00 to the Tide Head Fire Department for the purchase of their radios. Motion carried.

Bullying Canada – Donation

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to donate \$50.00 to Bullying Canada. Motion carried.

Chambers of Commerce - Membership

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to not renew the

Association touristique du Restigouche- Renouvellement à l'adhésion

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de ne pas renouveler l'adhésion pour cette année. Proposition adoptée.

ACPNB- Renouvellement à l'adhésion

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de renouveler l'adhésion au montant de 175,00\$. Proposition adoptée.

FCM- Renouvellement à l'adhésion

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de ne pas renouveler l'adhésion pour cette année. Proposition adoptée

UMNB- Renouvellement à l'adhésion

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de renouveler l'adhésion au montant de 1 600,00\$. Sur la question, le Maire Hunter exprime ses préoccupations au regard du faible taux d'adhésion, sur 10 municipalités seulement 4 sont membres. Proposition adoptée.

Festival du Saumon – Donation pour feux d'artifices

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de faire une donation de 400,00\$ pour les feux d'artifices du festival du saumon. Proposition adoptée.

THFD - Donation

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de faire une donation de 2 000,00\$ au département d'incendie de Tide Head pour l'achat de leurs radios. Proposition adoptée.

Intimidation Canada- Donation

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de faire une donation de 50,00\$ à l'Intimidation Canada. Proposition adoptée.

Chambre de Commerce – Renouvellement à l'adhésion

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et

membership for this year due to the inactivity in the organization. Motion carried.

appuyé par la Conseillère McDavid de ne pas renouveler l'adhésion pour cette année en raison de l'inactivité dans l'organisation. Proposition adoptée

MAYOR'S REPORT

Mayor Hunter reported on the meetings he attended last month.

December 15th was a recycling meeting and Mayors Forum. The Recycling committee is still waiting on the cost for residential recycling. At the Mayor's Forum, the Mayors meet with a representative from Vitalité on the Restigouche hospital care.

December 19th was a meeting with John Redden for a presentation of his new cooperation. A letter of intent was signed by Mayor Hunter in order to give Mr. Redden permission to our records with no commitment to his cooperation.

COMMITTEE REPORTS

Fire Department

Deputy Mayor Lanteigne gave a report on the calls the fire department received.

Recreation

Deputy Mayor Lanteigne reminds everyone the Village will be holding a Family winter fun day January 28, 2017. His recruit for the rink volunteers is doing well and if anyone wishes to volunteer to please contact him.

NEXT MEETING

The next regular meeting will be held on February 8, 2017 at 7:00 P.M.

ADJOURNMENT

It was moved by Councillor McDavid to adjourn the meeting at 7:20 P.M.

RAPPORT DU MAIRE

Le Maire Hunter à rapporté sur les réunions dont il a assisté le mois dernier.

Le 15 décembre était la réunion pour le recyclage et le Forum des Maires. Le comité de recyclage est toujours en attente pour le cout associé avec le recyclage résidentiel. Au Forum des Maires, les Maires ont rencontrés un représentant de Vitalité concernant les soins d'hôpitaux au Restigouche.

Le 19 décembre était une réunion avec John Redden pour une présentation de sa nouvelle corporation. Une lettre d'intention a été signée par le Maire afin de donner l'autorisation à Mr. Redden d'avoir accès à nos records mais sans aucun engagement à sa corporation.

RAPPORTS DES COMITÉS

Département d'incendie

Le Maire Suppléant Lanteigne fait un rapport sur les appels le département d'incendie a reçu.

Récréation

Le Maire Suppléant Lanteigne rappel à tous le village tiendra leur journée familiale de plaisir d'hivers le 28 janvier 2017. Son recrutement de volontaires pour la patinoire va bien et ci quelqu'un est intéressé à faire du bénévolat s'il vous plait le contacter.

PROCHAINE RÉUNION

La prochaine réunion régulière aura lieu le 8 février 2017 à 19h00.

LEVÉE DE LA SÉANCE

La séance est levée à 19h20 sur une proposition par la Conseillère McDavid.

Randy Hunter
Mayor/Maire

Angie Irvine
Administrator / Administratrice